
KTO NIE LUBI P¸YWAå?

Przypomnijmy w lipcu zesz∏ego roku w trakcie
spotkania z ówczesnym ministrem skarbu Jackiem
Sochà przedstawiciele w∏adz miasta i zarzàdu PUC S.A.
uzgodnili pakiet zadaƒ, które gmina mia∏a wykonaç
na rzecz spó∏ki w ramach rekompensaty za przekaza-
nie wycenionego na ok. 5mln z∏ basen. WartoÊç zobo-
wiàzaƒ zamkn´∏a si´ kwotà ponad 700 tys. z∏. Miasto
rozpocz´∏o realizacj´ zadaƒ. Do przekazania basenu
jednak nie dosz∏o. Prawnicy Ministerstwa Skarbu za-
proponowali nowe rozwiàzanie. Poniewa˝ PUC S.A
nie jest w∏aÊcicielem gruntów ani samego basenu,
ustalono nowy sposób przekazania obiektu. Na nowe
warunki zgod´ wyrazi∏a Rada Miejska Ciechocinka.
Zaproponowano rezygnacj´ z dotychczasowych zo-
bowiàzaƒ gminy. Zarzàd PUC S.A wystàpi∏ do rady
nadzorczej z wnioskiem o wygaszenie prawa wieczys-
tego u˝ytkowania dla tej nieruchomoÊci. Po podj´ciu
stosownej uchwa∏y minister skarbu za poÊrednictwem
starosty móg∏ przekazaç basen. Uchwa∏y jednak nie
podj´to, trzech przedstawicieli ministra skarbu sprze-
ciwi∏o si´ wygaszeniu prawa wieczystego u˝ytkowa-
nia, argumentujàc swojà decyzj´ nieuwzgl´dnieniem
zobowiàzaƒ gminy wobec spó∏ki. Tych samych, z któ-
rych wczeÊniej ministerstwo zrezygnowa∏o. Czas mi-
ja∏, zmieni∏ si´ rzàd i minister skarbu.

Jeszcze w zesz∏ym roku miasto zwróci∏o si´ z pis-
mem do premiera Kazimierza Marcinkiewicza, który

jako pose∏, przewodniczàcy Sejmowej Komisji Skar-
bu goÊci∏ w Ciechocinku i by∏ zdecydowanym zwo-
lennikiem przekazania basenu gminie. W odpowiedzi
w∏adze spó∏ki i miasta otrzyma∏y propozycj´ minis-
terstwa, aby rozpoczàç rozmowy od poczàtku. Poja-
wi∏a si´ koncepcja utworzenia spó∏ki celowej. Takà
samà odpowiedê na interpelacj´ otrzyma∏ pose∏ Sa-
moobrony Miros∏aw Krajewski, który o ciechociƒski
basen pyta∏ Marka Jurka - marsza∏ka Sejmu. Nowy
pomys∏ ministerstwa zak∏ada∏ nast´pujàcy scena riusz
-  PUC S.A wniós∏by do spó∏ki basen, t´˝nie oraz ob-
szar oko∏ot´˝niowy, fontann´ „Grzyb” i byç mo˝e wa-
rzelni´ soli. Spó∏ka taka mia∏aby si´ zajàç eksploata-
cjà i utrzymaniem tych wszystkich urzàdzeƒ lecznict-
wa uzdrowiskowego. Koszty utrzymania obiektów i
równoczesnej budowy basenu oraz  koszt zakupu
solanki spowodowa∏yby bankructwo gminy, która nie
by∏aby w stanie wykonywaç ˝adnych innych zadaƒ.
Do-datkowym zagro˝eniem by∏aby niemo˝noÊç uzyska-
nia jakichkolwiek Êrodków z Unii Europejskiej do
momentu, w którym miasto nie sta∏by si´ w∏aÊcicie-
lem pakietu wi´kszoÊciowego w utworzonej spó∏ce.

Niestety, na przekazanie basenu minister ma co-
raz mniej czasu, je˝eli projekt zwiàzany z rekonstruk-
cjà obiektu nie zostanie w∏àczony do ZPORR wojewódz-
twa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2007 - 2013, nie
ma najmniejszych szans na otrzymanie jakichkolwiek
Êrodków z Unii Europejskiej na ten cel. Kolejnym nie-
bezpieczeƒstwem dla basenu jest wszcz´ta ju˝ przez
konserwatora zabytków procedura scalenia dzia∏ek,
na których znajduje si´ basen oraz t´˝nie. W trakcie
trwania rozmów pomi´dzy gminà a ministerstwem
konserwator, wykazujàc dobrà wol´ wy∏àczy∏ z dzia∏-
ki 6-hektarowà powierzchni´, na której znajdowa∏ si´
basen. W tej chwili trwa ju˝ procedura ponownego
scalania obu dzia∏ek. Jej zakoƒczenie spowoduje nie-
mo˝liwoÊç przej´cia samego basenu, a tym samym
uniemo˝liwi wykonanie jakichkolwiek prac do czasu,
a˝ PUC zgromadzi wystarczajàce Êrodki finansowe na
ten cel.

Pomimo zaanga˝owania samorzàdowców, miesz-
kaƒców, udzia∏u parlamentarzystów i dobrej woli za-
rzàdu spó∏ki PUC S.A. rozmowy na temat basenu za-
czynajà si´ niemal od nowa. Pozostaje tylko jedno
pytanie, kto tu nie lubi p∏ywaç?

       Jakub Giza

 O pomys∏ach na przekazanie ciechociƒskiego basenu termalnosolankowego pisaliÊmy ju˝ wielo-
krotnie. O tym, ˝e jest to jeden z najwa˝niejszych obiektów dla naszego miasta, wiedzà zarówno
samorzàdowcy, jak i zarzàd Przedsi´biorstwa Uzdrowisko Ciechocinek S.A. Sprawa mo˝e wydawaç
si´ prosta, jednak pomys∏ów, w jaki sposób przekazaç miastu basen, by∏o ju˝ kilka i ˝aden nie przy-
niós∏ oczekiwanego przez wszystkich mieszkaƒców efektu. O stanie rozmów z Ministerstwem Skarbu
poinformowa∏ na ostatniej sesji Rady Miejskiej burmistrz Leszek Dzier˝ewicz.
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